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P r o t o k ó ł 

z posiedzenia Komisji ds. Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, 
Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz Porządku Publicznego Rady 
Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 25 lutego 2022 roku pod 
przewodnictwem p. Waldemara Pałysa - Przewodniczącego 
Komisji. 

Obecni na posiedzeniu Członkowie Komisji: 
Na posiedzeniu Komisji w dniu 25 lutego 2022r. swoją obecnych było 7 członków 
Komisji. Posiedzenie odbyło się z możliwością wykorzystania środków porozumiewania 
się na odległość oraz z zachowaniem wymogów sanitarnych określonych przez Ministra 
Zdrowia w związku ze stanem epidemicznym wywołanym COVID-19. 

Spoza Komisji udział w posiedzeniu wzięli: 

1. Z-ca Burmistrza Miasta - p. Daniel Choinka 

2. Dyrektor Wydziału Oświaty - p. Dorota Ambroziak 

3. Dyrektor Wydziału Realizacji Budżetu – p. Wioletta Ogonowska 

Proponowany Porządek Obrad : 

1. Otwarcie posiedzenia, ustalenie porządku obrad Komisji oraz zatwierdzenie 
protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji. 

2.  Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów na XXXIII sesję Rady Miasta. 

3. Zatwierdzenie planu pracy Komisji na 2022 r. 

4. Rozpatrzenie pisma Burmistrza Miasta OP-K.0711.2.2022 z dn. 16.02.2022 r. 

5.  Sprawy różne. 

Ad 1 
Otwarcie posiedzenia Komisji. 
Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys dokonał otwarcia posiedzenia Komisji. Po 
przywitaniu zebranych i stwierdzeniu quorum przedstawił proponowany porządek obrad. 
Komisja przyjęła porządek obrad bez uwag. Komisja nie wniosła uwag do protokołów z 
poprzednich posiedzeń Komisji. 

Ad 2 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów na XXXIII sesję Rady Miasta. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Ostrów 
Mazowiecka na rok 2022. 
Radna p. Anna Krajewska nawiązując do projektu Programu opieki nad zwierzętami  
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Ostrów 

https://ostrowmaz.esesja.pl/posiedzenie/245fb3fd-c7a1-4#collapse1
https://ostrowmaz.esesja.pl/posiedzenie/245fb3fd-c7a1-4#collapse1
https://ostrowmaz.esesja.pl/posiedzenie/245fb3fd-c7a1-4#collapse2
https://ostrowmaz.esesja.pl/posiedzenie/245fb3fd-c7a1-4#collapse3
https://ostrowmaz.esesja.pl/posiedzenie/245fb3fd-c7a1-4#collapse4
https://ostrowmaz.esesja.pl/posiedzenie/245fb3fd-c7a1-4#collapse5
https://ostrowmaz.esesja.pl/posiedzenie/245fb3fd-c7a1-4#collapse2
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Mazowiecka na rok 2022 pochwaliła działanie prowadzonej w mieście przechowalni dla 
psów. Zwróciła uwagę na problem bezdomności kotów, małą kwotę przeznaczoną na 
ten cel oraz brak faktycznych konsultacji z organizacjami pozarządowym w zakresie 
postanowień  programu. Powiedziała, że w programie wiele punktów nie brzmi 
poprawnie ze względów praktycznych. Wspomniała, że kilka lat temu pewna organizacja 
pozarządowa sporządziła pismo ze swoimi uwagami, jednakże nigdy zgłoszone kwestie 
nie zostały poddane szerokiej dyskusji. Wyraziła zdanie, że warto wypracować 
kompromisy. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys wyraził zdanie, że większość organizacji 
pozarządowych spełnia swoje funkcje poprawnie. Zwrócił uwagę, że trudno jest określić 
niezbędną, odpowiednią kwotę przeznaczona na dokarmianie kotów, ponieważ trudno  
określić ich ilość. 

Radna p. Anna Krajewska zwróciła uwagę, że dzięki wieloletniemu programowi 
sterylizacji zwierząt zmniejszyła się liczba bezdomnych zwierząt. Po0wiedziała, że tylko 
dwa gabinety weterynaryjne w Ostrowi Mazowieckiej podejmują się sterylizacji kotów co 
może skutkować zwiększeniem ich  ilości w mieście 

.Radna p. Beata Herman poinformowała, że w ubiegłym roku liczba odłowionych 
bezdomnych psów była wysoka, ale dzięki tymczasowemu miejscu dla tych zwierząt 
udało się znaleźć dom dla tych psów. Powiedziała, że jest to bardzo cenna inicjatywa, 
ponieważ dzięki niej zmniejszyła się liczba psów trafiających do schroniska. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zwrócił się z prośbą do Z-cy Burmistrza 
Miasta p. Daniela Choinki o konsultację z organizacjami pozarządowymi w przyszłym 
roku układając program. Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

Komisja w głosowaniu 5 glosami ,,za’’, 1 głosem ,,przeciw’’, 1 głosem ,,wstrzymującym 
się’’ pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 
Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 2022-2023. 

Dyrektor Wydziału Oświaty p. Dorota Ambroziak przedstawiła projekt uchwały 
wynikający z ustawy o zmianie ustawy o zdrowiu publicznym oraz niektórych innych 
ustaw, które wprowadziły szereg istotnych zmian. Poinformowała o tych zmianach i 
nowych obowiązkach. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał o obecność psychologów w mieście? 
Zwrócił uwagę, że pomoc psychologa bądź psychiatry w nagłych przypadkach może być 
potrzebna nawet w sobotę np. w przypadku samobójstwa w rodzinie. Wskazał na 
potrzebę reaktywacji poradni zdrowia psychiatrycznego. 

Radna p. Ewa Orzechowska poinformowała o powstaniu nowej poradni zdrowia 
psychicznego dla dzieci znajdującej się w budynku szpitala, która w najbliższym czasie 
zacznie funkcjonować. 

Dyrektor Wydziału Oświaty poinformowała, że powstanie poradni jest efektem nowej 
ustawy. Powiedziała, że leczenie psychiatryczne jest zadaniem starostwa i NFZ. 
poinformowała, że w mieście jest zatrudniony psycholog, ale pomaga w ramach 
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konsultacji. 

Komisja w głosowaniu 7 głosami ,,za’’  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

Podjęcie uchwały w sprawie Miejskiego Programu Osłonowego ,, Korpus 
Wsparcia Seniorów’’ na rok 2022. 

Dyrektor Wydziału Oświaty p. Dorota Ambroziak przedstawiła projekt uchwały. 
Powiedziała, że MOPS jest instytucją prężnie działającą, która poszukuje środków by 
odciążyć miasto w pełnieniu rożnych zadań. Poinformowała, że miasto ubiega się o 
dofinansowanie w kwocie 20 tys. zł  na pomoc i wsparcie seniorom. 

Przewodniczący zapytał jak dotychczas sprawdzał się ten program? 

Dyrektor Wydziału Oświaty odpowiedziała, że program sprawdzał się bardzo dobrze tym 
bardziej w okresie szczepień była to istotna pomoc. 

Komisja w głosowaniu 7 głosami ,,za’’  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

Ad 3 

Zatwierdzenie planu pracy Komisji na 2022r. 
Brak uwag do planu pracy Komisji. 

Komisja w głosowaniu 7 głosami ,,za’’  jednogłośnie zatwierdziła plan pracy Komisji na 
2022r. 

L.p Termin Tematyka 

1 I Kwartał - styczeń, luty, marzec 
 

1). Przyjęcie planu pracy Komisji na 2022 r. 
2). Informacja o bezpieczeństwie miasta  
w 2021 r. 
3). Informacja o Funkcjonowaniu kultury  
i sportu w mieście za 2021 r. 
4). Informacja na temat realizacji programu 
zwalczania bezdomności zwierząt.  

2 II Kwartał - kwiecień, maj, czerwiec 
 

1). Rozpatrzenie raportu o stanie miasta. 
2). Sprawozdanie z wykonania budżetu Mia-
sta za 2021 r. 
3). Informacja o działalności Międzygminne-
go Związku „Ziemia Ostrowska” za 2021 r.  
4). Informacja o podejmowanych działaniach 
na rzecz promocji miasta. 

3 III Kwartał - lipiec, sierpień, wrzesień 
 

1). Informacja o funkcjonowaniu podstawo-
wej opieki zdrowotnej w 2021r. 
2). Informacja na temat realizowanych pro-
gramów zdrowotnych podczas pandemii. 
3). Informacja o funkcjonowaniu pomocy 
społecznej. 
4). Informacja o realizacji budżetu miasta za 
okres 6-cy 2022 r. 

4  1). Informacja o stanie realizacji zadań 
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IV Kwartał - październik, listopad, gru-
dzień 

oświatowych miasta Ostrów Mazowiecka  
w roku szkolnym 2021 /2022 
2). Analiza projektu budżetu Miasta Ostrów 
Mazowiecka na 2023 rok. 

5 Termin stały 1).Rozpatrzenie spraw kierowanych do Ko-
misji. 
2).Rozpatrzenie i opiniowanie materiałów 
zgodnie z właściwością Komisji 

Ad 4 

Rozpatrzenie pisma Burmistrza Miasta OP-K.0711.2.2022 z dn. 16.02.2022 r. 
Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys nawiązując do ww. pisma zaproponował, 
aby Komisja zajęła się tematem zawarcia ugody pomiędzy Związkiem Gmin 
Wyznaniowych Żydowskich a miastem Ostrów Mazowiecka. Zapytał czy został 
dokonany podział działki. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że jest to propozycja podziału. 
Dopiero po zawarciu porozumienia działka zostanie podzielona i uregulowana prawnie. 

Radna p. Ewa Orzechowska zapytała czy została wyznaczona południowa granica 
działki, która miała zostać ustalona po badaniach geologicznych. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że jest dołączony załącznik w 
którym określono proponowany obszar. 

Radny p. Henryk Wilczewski zapytał czy konserwacja i utrzymywanie miejsca 
upamiętnienia będzie należało do obowiązków miasta 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że tak. 

Radna p. Anna Krajewska zwróciła uwagę, że istnieje ryzyko np. aktów wandalizmu tego 
miejsca  a więc i  ryzyko wizerunkowe dla miasta  w związku z czym zapytała czy 
przewidziane jest zamontowanie monitoringu w miejscu upamiętnienia 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka powiedział, że przewidziane jest tylko 
ogrodzenie.  

Radna p. Beata Herman zwróciła uwagę, że uporządkowanie sytuacji prawnej związanej 
z tym terenem dla miasta jest bardzo ważne. Powiedziała, że w takim przypadku miasto 
mogłoby zacząć starać się o środki zewnętrzne przeznaczone na modernizację 
targowiska. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys wyraził zdanie, że warto pomyśleć o 
monitoringu tego terenu. 

Radna p. Anna Krajewska powiedziała, żeby podczas projektowania miejsca 
upamiętnienia uwzględnić monitoring i zabezpieczyć ten teren. 

Radna p. Ewa Orzechowska zaproponowała, aby przy budowie nowego placu 
targowego i monitoringu wiat, które tam powstaną kamery zostały skierowane również 
na miejsce upamiętnienia. 

Komisja  zapoznała się i jednogłośnie 7 głosami ,,za’’  pozytywnie zaopiniowała 
postanowienia projektu ugody pomiędzy Związkiem Gmin Wyznaniowych Żydowskich w 
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RP, a Miastem Ostrów Mazowiecka. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał o zmiany w regulaminie odbioru 
odpadów. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że ograniczenia wprowadzone 
do regulaminu były konieczne, jednakże w szczególnych sytuacjach podejście będzie 
indywidualne. 

Radny p. Henryk Wilczewski powiedział, że są to limity ilości odpadów przyjmowanych 
przez Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych po których przekroczeniu 
naliczana będzie dodatkowa opłata. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał czy zmiany w regulaminie podniosą 
koszty dla mieszkańców? 

Z-ca Burmistrza Miasta odpowiedział, że koszty pozostaną niezmienne. 

Radna p. Anna Krajewska zapytała jak regulamin odnosi się do przedsiębiorców. 
Zwróciła uwagę, że niektórzy przedsiębiorcy wyrzucają odpady do kontenerów 
przeznaczonych dla mieszkańców. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka powiedział, że takimi sytuacjami powinna 
zająć się Spółdzielnia. Poinformował, że miasto szuka możliwości pozyskania 
dofinansowania by móc ogrodzić wszystkie kontenery. Powiedział, że w sprawie śmieci 
prowadzone są ciągłe rozmowy i poszukiwania rozwiązań. 

Radna p. Anna Krajewska pozytywnie oceniła nowe kontenery na odpady 

Radna p. Beata Herman przytoczyła słowa prezesa ZGK mówiącego o tym, że większa 
ilość pojemników sprawiła, że mieszkańcy lepiej segregują odpady i po obserwacji 
napełniania pojemników prawdopodobnie można będzie zmniejszyć ich liczbę. 

Ad 4 

Sprawy różne. 

Radna p. Anna Krajewska zgłosiła wniosek o postawienie fotoradaru obustronnego przy 
ul. Armii Krajowej. Radna uzasadniła swój wniosek tym, że takie działanie rozwiązało by 
dużo problemów i mogłoby zapobiec tragedii, ponieważ samochody poruszają się tam z 
dużą prędkością. Zapytała również dodatkowe oświetlenie przejścia dla pieszych  na ul. 
3 Maja przy zjeździe na ul. 11 Listopada. Poinformowała, że w ubiegłym roku w krótkim 
odstępie czasu zdarzyły się tam 3 wypadki, ponieważ to miejsce jest niewidoczne. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że na pasach o których 
wspomniała radna p. Anna Krajewska zostało wymienione oświetlenie na mocniejsze. 
Poinformował, że gdy będzie możliwość pozyskania środków zewnętrznych na 
doświetlenie przejść to ww. miejsce będzie wzię pod uwagę w pierwszej kolejności.  

Radna p. Ewa Orzechowska poinformowała, że w tym roku rusza budżet obywatelski 
województwa mazowieckiego i został zgłoszony projekt doświetlenia przejść dla 
pieszych na drogach wojewódzkich. Powiedziała, że omawiane przejście jest wśród 
przejść dla pieszych umieszczonych w tym projekcie. 

Następnie Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys poddał pod głosowanie 
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zgłoszony wniosek. 
Wniosek do Burmistrza Miasta, o to aby przy ul. Armii Krajowej został postawiony 
obustronny fotoradar 

Komisja w głosowaniu 6 głosami ,,za’’, 0 głosów ,,przeciw’’, 0 głosów ,, wstrzymujących 
się’’ przy czym 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu przyjęła wniosek. 

Radny p. Michał Kacprzak zapytał czy istnieje możliwość zwiększenia płacy 
pracownikom administracji placówek oświatowych 

Dyrektor Wydziału Oświaty p. Dorota Ambroziak odpowiedziała, że zwiększenia płacy są 
w planach i władze miasta nad tym pracują. 

Radny p. Michał Kacprzak zapytał o odcinek drogi między ulicami Sportową i Kolarską. 
Powiedział, że ta ulica ze względu na prowadzoną tam inwestycję budowy osiedla 
posiada zły stan techniczny infrastruktury drogowej. Zapytał czy została podpisana 
umowa z inwestorem mówiąca o doprowadzeniu infrastruktury drogowej do stanu 
pierwotnego po zakończeniu budowy. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że taka umowa została 
podpisana i inwestor po zakończeniu inwestycji ma obowiązek odtworzenia całej drogi 
oraz chodników. 

Radna p. Beata Herman poprosiła o zorganizowania spotkania z mieszkańcami 
odnośnie ulicy Kolarskiej, ponieważ skarżą się oni na zniszczone podjazdy do posesji 
przez ciężki sprzęt dojeżdżający przez chodniki do budowy. Powiedziała, że podczas 
rozmów indywidualnych z osobami nadzorującymi budowę nie dochodzi do 
porozumienia. 

Radny p. Michał Kacprzak zwrócił uwagę, że jazda ciężkiego sprzętu przez chodniki jest 
wynikiem tego, że na ulicy parkują samochody niezbędne do budowy. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że przyjrzy się tej sprawie. 

Radny p. Michał Kacprzak zapytał o przewidziany termin oddania tej inwestycji. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że jest to zależne od popytu i 
ilości budowanych bloków. 

Radny p. Bogusław Konrad podniósł problem przycinki konarów drzew przy ulicach 
miejskich. Jako przykład wskazał na drzewa w okolicach Banku Spółdzielczego. 
Odchody ptaków  przebywających na tych drzewach zanieczyszczają chodniki. Radny 
zapytał kiedy zostaną przycięte konary. 

Z-ca Burmistrza Miasta poinformował, że działa Spółdzielnia Socjalna, która zajmuje się 
m.in. przycinaniem drzew. 

Radny P. Bogusław Konrad zapytał o wykonanie ekranów dźwiękochłonnych na trasie 
S* w rejonie osiedla Pasterska 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że wysyłane były pisma w tej 
sprawie oraz robione odpowiednie badania. 

Radny p. Bogusław Konrad zapytał czy został wyłoniony wykonawca badań 
akustycznych. 
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Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka zadeklarował analizę sprawy.  

Radny p. Bogusław Konrad podniósł problem zapadniętej kostki przy studzienkach 
kanalizacyjnych przy osiedlu ulicy Pasterskiej. Radny poprosił, również o zaproszenie na 
posiedzenie Komisji pełnomocnika ds. rozwoju piłki nożnej p. Pawła Kowalczyka. 

Radna p. Beata Herman poinformowała, iż mieszkańcy skarżą się na parkujące 
samochody na ścieżce rowerowej przy ul. Szpitalnej. Powiedziała, że interwencje Straży 
Miejskiej w tym przypadku przynoszą skutek. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys negatywnie ocenił pracę Straży Miejskiej. 
Poinformował o tym, że podczas interwencji na ul. Kościuszki osuniętego pojazdu na 
drogę, strażnicy poruszali się po trawniku i widząc zniszczone przez wichurę 
rusztowanie wspierające drzewko nic z tym nie zrobili. 

Radna p. Anna Krajewska zwróciła uwagę na chorujące drzewa w mieście. Zaapelowała 
o zatrudnienie fachowca, który zatrzyma proces rozprzestrzeniana się choroby. 
Podniosła, również sprawę suchego drzewa przy ul. Wileńskiej, które w najbliższym 
czasie może się przewrócić. 

Radny p. Bogusław Konrad zwrócił uwagę na zdewastowane kosze przy ul. Kubusia 
Puchatka, które są przewracane wraz z konstrukcją. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że w mieście są patrole Straży 
Miejskiej oraz Policji. Powiedział, że każdy akt wandalizmu np. zepsute kosze, 
przewracane znaki są na bieżąco naprawiane. 

Radna p. Beata Herman zapytała o straty poniesione w wyniku wichury przez którą w 
mieście nastąpiła awaria prądu i brak  dostawy wody. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka powiedział, że wszystkie awarie zostały 
usunięte, a szkody powstałe w jej skutek naprawione. 

Radny p. Bogusław Konrad powiedział, że warto ustalić stałe miejsce ustawienia 
beczkowozów z wodą na wypadek sytuacji w której brak wody będzie dłuższy niż 12 
godzin i poinformować o tym społeczeństwo 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Przewodniczący Komisji 

Waldemar Pałys 

Sporządziła : 
Natalia Maliszewska-stażystka 
 


